
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 3. maj 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 285
Læreruddannelsen i Skive har i en længere periode været i dialog med Skive-Viborg HF 
& VUC om, at sidstnævnte skulle sælge sine bygninger i Skive for at flytte under samme 
tag som læreruddannelsen i Skive. Dette ville kunne bidrage til bedre økonomi for begge 
institutioner og holde hånden under muligheden for at drive uddannelsestilbud i området. 
Til Skive Folkeblad oplyser VIA University College imidlertid, at ”Uddannelses- og Forsk-
ningsstyrelsen pålægger uddannelsesinstitutionerne at skille sig af med overskydende 
bygningsfaciliteter, og at overskydende faciliteter derfor kun må udlejes i en begrænset 
periode under alle omstændigheder”. Kan ministeren bekræfte VIA University College’s 
udlægning af dette regelsæt, som dermed forhindrer, at man kan samle uddannelsestil-
bud under samme tag, og på den måde optimere ift. drift og økonomi? Der henvises til 
artiklen ”VIA SVARER FORUNDRET FORMAND: Bestyrelse var orienteret om VUC-pla-
ner” bragt i Skive Folkeblad den 13. april 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Anne Paulin (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anne.Paulin@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Katrine Robsøe
formand
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